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Zápis z 6. zasedání Výkonného předsednictva Orla 

konaného dne 27. 11. 2023 na ústředí Orla  

 

Přítomni – viz prezenční listina 

 

Program: 

1. Zahájení a volba pracovních funkcí  

2. Schválení bodů programu 

3. Kontrola usnesení  

4. Zprávy odborných rad  

5. Žádosti z jednot  

6. Opatření GDPR  

7. Různé  

8. Závěr  

 

 

1.  Volba pracovních funkcí – ověřovatelů zápisu, určení zapisovatele 

Br. Juránek konstatoval, že dnešní zasedání je usnášení schopné. Jmenoval zapisovatelku 

dnešního jednání ses. Horákovou, navrhl ověřovatele zápisu br. Gardáše a ses. Mackovou.  

 

VP/6/42 VP schvaluje ověřovatele zápisu br. Gardáše a ses. Mackovou.                                                                                                                                     

 8-0-0    

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

2.  Schválení bodů program 

Br. Juránek vyzval k návrhům na změnu či doplnění navrženého programu jednání. Nechal 

o programu hlasovat.  

 

VP/6/43  VP schvaluje program dnešního zasedání výkonného předsednictva.   

                                                                                                                                            8-0-0

      

 

 

3. Kontrola usnesení  

Br. Juránek shrnul rozpracovanost jednotlivých usnesení:  

- Jednota Šlapanice – úkol je plněn, dle doložených výpisů z účtu platí dle daných splátek. Je 

třeba stále dokládat.  

 - Pozemek v Hruškách je v jednání, nabízí se možnost prodej firmě nebo formou výměny 

pozemku.  

- TVR bude na svém zasedání soutěžní řád řešit.   

- jednota Zlín - dokumenty doloženy se správnými údaji o parcelních číslech. Po vyřízení 

potřebných dokumentů budeme požadovat předložení smlouvy o prodeji.   
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VP/6/44 VP schvaluje záměr prodeje pozemku p.č. 527 a části pozemků p.č. 525/3 a p.č. 

526/2 o celkové výměře do 1.000 m2 k .ú. Zlín, obec Zlín v majetku jednoty Zlín, IČO:  

64467317, Statutárnímu městu Zlín, zastoupenou primátorem Ing. Et Ing. Jiřím Korcem.   

8-0-0 

 

 

VP/6/45  Bere na vědomí kontrolu usnesení.  

 

8-0-0 

 

4. Zprávy odborných rad  

 

TVR: br. Třináctý sdělil, že termín prvního zasedání bude stanoven, aktuálně se řeší organizace 

šachového turnaje.   

 

KR: br. Gardáš sdělil, že proběhl divadelní víkend v Boleradicích, kde se sešla i nová KR. Je 

potřeba zjistit, které jednota má divadelní soubor, aby se zapojili do aktivit v příštím roce.  

 

RM: ses. Horáková sdělila, že se rada sejde 29. 11. V neděli 26. 11. proběhlo Mistrovství Orla 

ve Stiga hokeji, účast hojná, absolutním vítězem se stal 14letý chlapec.  

 

DR: br. Juránek podal informaci, kterou získal od br. Kodedy, že duchovního rádce Orla Mons. 

Jan Graubner vznesl požadavek k sepsání programu a cílů Duchovní rady. Juránek sdělil, že ve 

vlastních jednotách poskytujeme dětem a rodinám duchovní zázemí - tábory, Tříkrálová sbírka, 

cyklopoutě, setkání rodin, kde je duchovní program naplňován. Duchovní cvičení pro vedoucí 

v Orlu - je třeba plánovat.   

 

BRS: Br. Pummer sdělil, že se rada sejde začátkem prosince.  

Br. Juránek dodal, že se byl nedávno podívat v Krouně, kde pokračují opravy a je hotovo již 

dost práce. Prošel okolní les, který shledal jako vyhovující branným aktivitám.   

 

EHR: ses. Macková sdělila, že rada se již sešla. Projednány byly směrnice týkající se financí, 

členům EHR bylo objasněno financování ústřední, objasněny dotační tituly.  

 

VP/6/46  Bere na vědomí zprávy odborných rad.   

8-0-0 

 

 

5. Žádosti z jednot  

 

Kotvrdovice: na ústředí byla doručena žádost starosty obce Kotvrdovice, který žádá schůzku 

na ústředí se starostou Orla a předložil smlouvu o bezplatné převodu orlovny do majetku obce.  

Proběhlo jednání se starostou jednoty Kotvrdovice s br. Kocourem.  

 

 

VP/6/47   VP nesouhlasím o bezplatném převodu orlovny Kotvrdovice do majetku obce 

Kotvrdovice a pověřuje jednáním s obcí Kotvrdovice starostu jednoty br. Kocoura a starostu 

Orla br. Juránka.   

8-0-0 
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Studenec: na ústředí byla doručena žádost z jednoty Studenec o souhlas směnné smlouvy. 

Předmětem této smlouvy je směna nemovitých věcí – pozemků mezi obcí Studenec a Orel 

jednota Studenec. Jedná se o pozemky p. č. 1738/72 v k.ú. Studenec u Horek z majetku obce 

Studenec a nemovitost – pozemek p.č. 1738/13 a  pozemek p.č. 1738/51 v k.ú. Studenec u 

Horek z majetku Orel jednota Studenec. Vlastnictví pozemku 1738/72 umožní jednotě 

vybudovat zastřešení prostoru před budovou orlovny. Směna pozemků je schválena usnesením 

Zastupitelstva obce Studenec č. 37/19 dne 16.12. 2019.  

 

VP/6/48   VP  souhlasí se směnnou smlouvu mezi obcí Studenec a jednotou Studenec ve věci 

nemovitých věcí - pozemku p. č. 1738/72 v majetku obce Studenec a p.č. 1738/13, p.č. 1738/51 

v majetku Orel jednoty Studenec.   

8-0-0 

 

 

Černilov: ústředí byla doručena žádost z jednoty Černilov o souhlas s prodejem orlovny obci 

Černilov.  Obec Černilov má o majetek jednoty zájem / orlovna a rodinný domek/, aby mohla 

vybudovat obecní komunitní centrum místo stávající orlovny. Nabídne prostory jednotě 

k užívání. Jednota Černilov předložila znalecký posudek včetně ceny zjištěné dle cenového 

předpisu a to ve výši 4 576 110,- Kč.  

Starosta Orla k dané situaci uvedl, že jednota přeložila návrh na rozdělení financí z prodeje. 

Zatím není ale doložené stanovisko župy. Ses. Macková uvedla, že nájemnice domu oslovila 

ustředí, aby jí podalo vysvětlení k prodeji domu.   

 

VP/6/49   VP  nesouhlasí v současné době s prodejem majetku jednoty Černilov a žádá o 

dodání stanoviska župy a vyjádření jednoty, jak bude naloženo se stávajícím nájemcem 

v domě.  

8-0-0 

 

 

 

 

6. Opatření GDPR  

Ses. Horáková předložila vypracované smlouvy Informačního memoranda se zpracováním 

osobních údajů: Zásady ochrany osobních údajů a informace o zpracování osobních údajů pro 

členy, nečleny a zaměstnance, Směrnici o ochraně a zpracování osobních údajů a Souhlas se 

zpracování osobních údajů k přihlášce do Orla. Materiály byly zpracovány právní kanceláří.   

 

VP/6/50   VP bere na vědomí zpracovanou metodiku Informačního memoranda se zpracováním 

osobních údajů a ukládá GS zpracovat úpravu k přihlášce do Orla.   

8-0-0 

 

 

7. Různé  

Ses. Horáková navrhla odměny za splněné úkoly předsedům odborných rad a zaměstnancům 

sekretariátu. Společně se ses. Mackovou a br. Juránkem byly navrženy odměny.  

 

Usnesení je neveřejné.  
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Br. Juránek upřesnil, že další termín zasedání VP se uskuteční v lednu.  

 

8. Závěr  

Bratr starosta poděkoval všem přítomným za účast na jednání.   

Zasedání bylo zakončeno v 17.30  hodin.  

 

 

 

 

 

 

    Ing. Stanislav Juránek  

                                                                                                                         starosta Orla 

 

 

Zapsala:  

Mgr. Kristina Horáková   ………………………………... 

 

Ověřili:  

Ing. Miluše Macková ...…………………….…………… 

 

Oldřich Gardáš …………………………………………… 


